
 

                              Comunicat  nr. 5 din 09.05.2024 

          Stimați membri ai ANCMRR ”Al.I.Cuza”, 

         În primul rând vă rog să primiți mulțumirile mele toți cei care ați 

participat la Protestul organizat astăzi 9 mai la MApN și la Camera 

Deputaților. Nu pot să nu constat că mulți, chiar foarte mulți au privit 

probabil la tv – că tot a plouat mai tot timpul - , dar care ne vor spune ce 

trebuia și mai ales cum trebuia să acționăm.  

         Împreună cu domnul general Ion PÂLȘOIU am făcut  parte din 

delegația care a participat, începând cu ora 14.00, la întâlnirea cu 

ministrul apărării naționale. La activitate au mai participat șeful Statului 

Major al Apărării, secretarul de stat și șef al Departamentului pentru 

relația cu Parlamentul și calitatea vieții personalului și șefi ai unor 

structuri centrale ale MApN. Această activitate s-a vrut a fi foarte 

aplicată. Inițial i-a fost înmânat domnului ministru un protest din partea 

organizatorilor cu două solicitări, respectiv acordarea cuantumului nou 

al soldei de grad și rezerviștilor, cu termen 7 iunie a.c. și o nouă Lege a 

pensiilor militare de stat care să elimine discriminările și inechitățile 

existente în prezent, cu termen septembrie a.c.. Totul ar fi fost forte bine 

dacă participanții se limitau la aceste solicitări, dar a mai avut și domnul 

colonel Dogaru o listă si domnul slt. Apostol, în total cinci revindecări 

din care doar una, cea privind solda de grad a fost tranșată, în sensul că 

s-a stabilit unde se poate interveni, respectiv în proiectul de lege de 

aprobare a OUG nr. 26/2024, care este  în procedură parlamentară la 

Camera Deputaților – for decizional, printr-un amendament care să 



completeze Legea 80/1995 și Legea 223/2015, amendament pe care 

MApN îl va susține în comisiile de raport. Amendamentul trebuie 

formulat și găsiți parlamentari/deputați care să-l însușească, propună și 

susțină să primească vot pozitiv în comisii și să facă lobby pentru votul 

din plen. Dacă lucrurile se întâmplă așa cum le-am prezentat este posibil 

ca această problemă să fie rezolvată în această sesiune parlamentară.  

         Cealaltă solicitare, respectiv o nouă lege a pensiilor, cu termen 

propus septembrie a.c., domnul ministru nu s-a angajat, dar a spus că 

este dispus să faciliteze funcționarea unui Grup de lucru din care să facă 

parte și specialiști din rândul rezerviștilor pentru lucrul la acest proiect. 

Finalizarea unui astfel de proiect depinde și de o nouă lege a salarizării. 

         Șeful Direcției Medicale a propus invitarea, în prima parte a lunii 

septembrie a.c., a specialiștilor/reprezentanților structurilor asociative 

pentru finalizarea unor propuneri de modificare a Ordinului M. 

110/2009. 

          Au mai fost ridicate și alte probleme punctuale care privesc în 

special veteranii din TO, așezăminte/cămine pentru rezerviști militari 

care au rămas singuri și nu își mai pot rezolva cele necesare traiului 

decent. 

          Ca o concluzie vă pot spune că nici de data aceasta activitatea nu a 

fost pregătită cum trebuie de către organizatori, iar la astfel de întâlniri 

trebuie să participe un număr strict limitat de persoane, care să 

vorbească aceeași limbă. 

         Pentru o mai completă informare a dumneavoastră anexăm și 

comunicatul domnului general maior (rtr) Ion Pâlșoiu. 

                      Președinte ANCMRR ”Al.I.Cuza” 

           General-locotenent(rtr.) //Neculai BĂHNĂREANU// 

 



         

 

 

       Întâlnirea conducerii MApN cu reprezentanți ai structurilor asociative ale 

militarilor în rezervă și retragere. 

       Ministrul Apărării Naționale, Angel Tîlvăr, s-a întâlnit joi, 9 mai, la sediul 

MApN, cu reprezentanți ai conducerii unor structuri asociative ale personalului 

militar în rezervă și în retragere.  La discuții au fost prezenți șeful Statului Major al 

Apărării, general Gheorghiță Vlad, secretarul de stat pentru relația cu Parlamentul 

și calitatea vieții personalului,  și șefi ai unor structuri centrale ale MApN. 

         Discuțiile au abordat principalele preocupări și subiecte de interes pentru 

rezerviștii militari, referitoare la corelarea componentei corespunzătoare soldei de 

grad din pensia militară cu solda de grad a militarilor în activitate, modul de 

stabilire a impozitului lunar pentru pensiile militare de stat, situația ajutoarelor 

stabilite la trecerea în rezervă sau direct în retragere, conform prevederilor Legii nr. 

284 din 2010,  soluțiile pentru creșterea calității asistenței medicale pentru 

personalul militar activ, în rezervă și în retragere și membrilor familiilor acestora, 

precum și modalitățile de îmbunătățire a dialogului între instituția militară și 

structurile asociative ale rezerviștilor. 

        Împreună cu șefii structurilor centrale ale MApN, ministrul Tîlvăr a analizat, 

în cadrul întâlnirii, toate propunerile și cererile formulate de reprezentanții 

structurilor asociative, fiind discutate și opțiuni realiste de soluționare a acestora. 

         Angel Tîlvăr i-a asigurat pe invitați de întregul respect al instituției față de 

cadrele militare în rezervă și în retragere, de deschiderea necondiționată și 

permanentă a MApN la dialog, precum și de dorința de a găsi împreună soluții la 

problemele semnalate, de natura îmbunătățirii cadrului juridic aplicabil sau din 

domeniul drepturilor și beneficiilor cuvenite rezerviștilor și veteranilor de război 

sau ai teatrelor de operații.  

         În final, ministrul apărării naționale a propus organizarea acestor consultări 

cu caracter periodic, pentru a putea asigura eficiență eforturilor de soluționare a 

problemelor ridicate. 

 


